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Samen



Voorwoord

“Familie heeft een onmisbare 
rol in de zorg.”

Samenwerking tussen zorgprofessionals 
en mantelzorgers is essentieel om 
goede zorg- en dienstverlening te kunnen 
bieden. Samen is immers meer mogelijk. 
Bij ZorgSpectrum kijken we daarom hoe 
we naasten kunnen betrekken bij de zorg. 
Hoe de samenwerking eruitziet verschilt 
per persoon en situatie. 

In deze editie van Samen vertellen 
betrokken mantelzorgers hoe het is om 
te zorgen voor hun naasten. Ze delen 
mooie én moeilijke momenten. Zo is 
Marijke dagelijks op de revalidatieafdeling 
bij haar man, zorgt Jeannette ervoor dat 
haar moeder elke dag bezoek krijgt en is 
Ria dag en nacht bezig met de zorg voor 
haar man. Ook spreken we met Jan die 
zelfstandig ‘tussen thuis en het verpleeg-
huis’ woont, onder meer dankzij hulp van 
zijn dochter. Ieder heeft zijn eigen verhaal, 
maar uit elk verhaal blijkt hoe belangrijk 
familie is.

Ik wens u veel leesplezier!

Marco van Reenen 
Raad van Bestuur 

Beste lezer,

Hoe belangrijk is uw familie? Als ik u deze 
vraag zou stellen, zou u waarschijnlijk 
antwoorden dat uw familie veel voor u 
betekent. Dat is natuurlijk nog steeds 
zo wanneer u zorg nodig heeft. Sterker 
nog, het belang van een goede band 
met familie, vrienden en andere naasten 
wordt nog duidelijker op het moment dat 
u deels afhankelijk bent van de hulp van 
anderen. In deze Samen staan we hier 
bij stil. In tijden van een groeiend aantal 
kwetsbare ouderen met een zorgvraag en 
een toenemend tekort aan zorgpersoneel, 
heeft familie een onmisbare rol gekregen.

Om de zorg toekomstbestendig te 
houden, moeten we als maatschappij 
anders naar het aanbieden van zorg en 
ondersteuning kijken. Het is belangrijk dat 
we de beweging maken van zorgen voor 
(zorg uit handen nemen) naar zorgen dat 
(zelfredzaamheid stimuleren). In de zorg 
noemen we deze beweging ‘reablement’. 
Het uitgangspunt hierbij is dat cliënten 
zelf bepalen hoe ze willen leven en dat we 
kijken hoe zij zo lang mogelijk onafhan-
kelijk blijven van professionele zorg. 
Dit kan niet zonder samenwerking met 
mantelzorgers. 

Samen meer mogelijk
met familie! 
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Voor De Geinsche Hof in Nieuwegein (de teams 
van woningen 75 a t/m f) zijn we op zoek naar een 
gespecialiseerd HBO verpleegkundige of een MBO 
verpleegkundige met een aanvullende specialisatie. 
Naast de dagelijkse zorg voor de bewoners houd jij je 
bezig met het opleiden en begeleiden van de leer-
lingen en stagiaires. Ook ben je breed inzetbaar in de 
overstijgende taken, die bij je functie als verpleeg-

kundige horen. De werkomgeving is dynamisch 
en vooruitstrevend en er is een fijne werksfeer. De 
teams ontwikkelen veel samen en springen voor 
elkaar in waar nodig.
Wij geven je graag de ruimte om vanuit jouw 
deskundigheid te ondernemen en als pionier 
samen met je collega’s nieuwe oplossingen aan te 
dragen en resultaten te boeken. Hierin vind je het 
leuk om anderen mensen mee te krijgen en weet jij 
raad en daad bij tegengestelde belangen. Kortom, 
kies voor een baan met veel verantwoordelijkheid 
en afwisseling, waarin jij jouw ei kwijt kunt! 

Meer weten?
Ga naar www.werkenbijzorgspectrum.nl en bekijk 
de volledige vacature en functie-eisen. 

Heb je vragen over de sollicitatieprocedure? 
Neem dan contact (bellen of appen) op met één van 
onze recruiters: 06-16057501 
of mail naar werving@zorgspectrum.nl.  

Gespecialiseerd verpleegkundige 
Wie barst van de ambitie, heeft 
zin in een nieuwe stap in zijn/
haar leven en houdt van werken in 
een persoonlijke organisatie waar 
oog is voor mensen? Voel je het al 
kriebelen? Waag dan de stap! Wij 
dagen je uit en hebben zin om je te 
ontmoeten!
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Jan Bach heeft net de kerstdagen in 2022 gevierd, als hij op 
27 december een herseninfarct krijgt. Het is dan ruim een 
halfjaar na het overlijden van zijn vrouw. Zijn dochter Yvonne 
woont op dat moment in Houten, zijn andere dochter Kitty in 
Nieuw Zeeland en hij woont in een appartement in Alpen aan 
den Rijn. Jan vertelt zijn dochters dan dat hij zich wel eens 
eenzaam voelt. Nu, een half jaar later, blikt Jan samen met zijn 
dochter Yvonne terug op deze intensieve periode vanuit zijn 
nieuwe kamer in Het Haltna Huis. 
Jan: “Ik heb 40 jaar met veel plezier in Alphen aan den Rijn 
gewoond. Na het overlijden van mijn vrouw lukte het redelijk 
goed om zelfstandig te wonen. Ik regelde mijn maaltijden 
online via de website Uitgekookt of kocht kant-en-klare maal-
tijden. Dat ging prima. Mijn dochter Yvonne kwam zo’n twee 
keer per week langs, maar ik merkte dat ik mijzelf wat minder 
goed vermaakte, dat de dagen lang waren en dat ik me op 
momenten eenzaam voelde. Ik heb in de periode vóór Corona 
nog wel vrijwilligerswerk gedaan, maar dat ging niet meer 
door Corona. In mijn werkzame leven was ik verkoopleider 

en ik was voor die functie veel onderweg met de auto. Ik had 
er dan ook veel plezier in om als vrijwilligerswerk maaltijden 
te bezorgen voor ‘Tafeltje-dek-je’. Daarnaast werkte ik als 
vrijwilliger voor autodealer Ford waar ik klanten naar werk of 
huis bracht als zij hun auto lieten repareren. Het is moeilijk 
als je het betekenisvolle werk niet meer kunt uitvoeren en je 
afhankelijker wordt van de steun van anderen. Toch ben ik blij 
dat ik dankzij die ondersteuning van anderen nog steeds in 
staat ben om zelfstandig te wonen.” 

Eerste verhuizing
Dochter Yvonne: “We zaten begin dit jaar met een dilemma; 
de blijvende schade door het herseninfarct waardoor hij niet 
meer thuis kon wonen in combinatie met de eenzaamheid 
die hij ervaarde, zorgde ervoor dat ik het liefst wilde dat hij 
dichter bij mij kwam wonen, zodat ik vaker naar hem toe kon. 
Ik hoorde van afdeling Klantadvies over het nieuwe project 
‘Tussen thuis en verpleeghuis’ dat ZorgSpectrum als pilot is 
gestart. Een vorm waarbij mensen zelfstandig wonen, maar 

Sinds april biedt ZorgSpectrum 

‘Tussen thuis en verpleeg-

huis’-zorg aan in Het Haltna Huis 

in Houten. Het betekent zelf-

standig wonen, verpleeghuiszorg 

aan huis, een eigen kamer, evenals 

veiligheid en gemakken van zorg 

en welzijn in de nabijheid. 

“We 
wandelen 
samen 
naar 
Het Rond, 
gaan naar 
de visboer 
of drinken 
ergens 
koffie.”

Tussen 
thuis 
en 
verpleeghuis
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allemaal niet nieuw. Het zijn de reablement principes die na de 
tweede wereldoorlog zijn opgesteld om de verwonde frontsol-
daten hun leven terug te geven.

Het is een gewenste maar radicale verandering want we 
moeten héél veel loslaten. Protocollen en procedures, werk-
wijzen en richtlijnen gaan naar de achtergrond. We praten niet 
langer meer óver mensen, maar mét mensen. De voorkeuren 
en besluiten van de hulpvrager worden leidend en daarmee 
krijgen ook ouderen de regie over hun leven terug. Telkens 
weer blijkt dat er met meer aandacht en passende hulp er 
thuis minder zorg wordt geleverd en een opname in het 
verpleeghuis kan worden uitgesteld. De zelf ervaren kwaliteit 
van leven stijgt. Bij navraag blijken ook de hulpverleners hun 
werk aantrekkelijker, veelzijdiger en uitdagender te vinden!

 

De Vereniging Reable Nederland wil de noodzakelijke 
veranderingen in de zorg loswoelen en aanjagen. In ons 
logo verbeeldt een dansend stel het nieuwe samenspel 
tussen hulpvrager en hulpverlener. ZorgSpectrum is één 
van de betrokken organisaties bij de oprichting van 
Reable Nederland.

Maak de burger meester 
van zijn eigen leven
In deze tijd, in Nederland, wordt persoonlijke autonomie 
steeds belangrijker: de vrijheid om te mogen zijn wie je wilt, 
om te kúnnen zijn wie je wilt. In dat streven hebben we als 
samenleving een grote verantwoordelijkheid. We moeten er 
samen voor zorgen dat zoveel mogelijk jonge mensen zich 
kunnen ontwikkelen en hun eigen leven kunnen leiden. Het 
betekent ook dat zoveel mogelijk ouderen hun eigen leven 
kunnen leiden wanneer lijf en leden het in toenemende mate 
laten afweten.

Wanneer ouderen om hulp vragen staat de professionele zorg 
klaar om taken over te nemen. Maar dit overnemen van taken 
betekent ook een inbreuk op de persoonlijke levenssfeer. Wat 
nu als we niet direct zorg inzetten maar andersoortige hulp 
bieden wanneer ouderen de regie over hun eigen leven willen 
herwinnen? 

Het vraagt om een fundamenteel andere aanpak in de 
ouderenzorg. Het vraagt om een nieuw samenspel tussen 
hulpvrager en hulpverlener. Dat begint met luisteren. Horen 
wat er wel én niet gezegd wordt. De hulpverlener moet door de 
ogen van de ander kunnen kijken om te begrijpen wie de ander 
is. Het vraagt om de vrijheid van de ander te respecteren. 
Om te onderkennen wat hun mogelijkheden zijn. Om ouderen 
te helpen zichzelf te helpen; meester van hun eigen leven te 
worden. 

Niemand moet willen overnemen wat mensen zelf kunnen 
doen. Hulpverleners zijn er om mensen te helpen herwinnen 
wat zij zelf niet meer kunnen. En als die mogelijkheid er niet 
meer is, om samen te zoeken naar de beste oplossing. Het is 

Gastcolumn

De gastcolumn van deze editie wordt 
geschreven door 

Rudi Westendorp 

directeur van Reable Nederland

“ Een dansend 
stel verbeeldt het 
nieuwe samenspel 
tussen hulpvrager 
en hulpverlener.”“Yvonne helpt 

me met mijn 
administratie 
en we nemen 
bijvoorbeeld 
mijn agenda 
door.”

wel verpleeghuiszorg thuis krijgen. Het verschil is dat de zelf-
standige woningen nu geclusterd zijn in een gedeelte binnen 
Het Haltna Huis. We hadden echter ook al een optie in een 
particuliere kleinschalige woonvorm in Vianen. Het huis was 
verkocht en dus verhuisde mijn vader in eerste instantie naar 
deze kleinschalige woonvorm. Daar bleek hij niet op zijn plek, 
omdat de mensen die daar wonen in een gevorderd stadium 
van dementie waren.” Jan vult aan: “Het was een prachtige 
woonvoorziening, maar het was niet mijn nieuwe thuis, ik 
kon er onvoldoende een gelijkwaardig gesprek met anderen 
voeren.” Yvonne: “En toen moesten we opnieuw verhuizen…” 

Een nieuwe start…
Inmiddels woont Jan sinds april dit jaar in zijn kamer in Het 
Haltna Huis. Yvonne: “Het is voor mij nu mogelijk om vaker 
naar mijn vader te gaan en de mantelzorg te verlenen die 
nodig is. Want hij krijgt natuurlijk de zorg die hij nodig heeft, 
maar het is belangrijk dat we de ondersteuning sámen kunnen 
bieden. Omdat het een proefproject is, waren er in eerste 
instantie wat opstartproblemen. De alarmering was nog niet 
in werking en het was even zoeken naar hoe de maaltijden 
georganiseerd waren. Ook de gezamenlijke woonruimte met 
keuken is nog niet volledig ingericht. Wel eten de bewoners nu 
met elkaar in het Grand Café.” 

Er is een mogelijkheid om een wat groter gezelschap te 
ontmoeten in de gezamenlijke ruimte, maar de kamer van Jan 
is groot genoeg voor een bureau, enkele stoelen en een bed. 
Jan: “Ik heb het hier erg naar mijn zin. We gaan met elkaar 
naar de visboer, wandelen naar Het Rond, drinken ergens 
koffie en soms trakteert iemand op wat lekkers bij de koffie. 
Het is een heerlijke plek om even naar buiten te gaan en 
eenvoudig te bereiken zo vlakbij het station.”

Ver weg en toch dichtbij
Hoewel Yvonne in praktische zin veel betekent, is ook zijn 
dochter Kitty uit Nieuw Zeeland een grote steun. Jan: “Yvonne 
helpt me met mijn administratie en we nemen bijvoorbeeld 
mijn agenda door. Met Kitty ga ik dagelijks beeldbellen. 
Yvonne heeft me geleerd digitaal vaardig te zijn. Dat begon 
al in de corona-tijd en ik ben blij dat we daarmee zijn doorge-
gaan. Zo houden we contact en zien we elkaar toch even. 
Zo blijven we deel uitmaken van elkaars leven en voelt ze 
toch dichtbij.” 
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Een spoor van positieve woorden valt er wanneer Josia 
(20) samen met Christine (77) door de gangen van Hof 
van Batenstein loopt. Beiden berucht en beroemd op 
de locatie. Christine om haar immer vrolijke humeur en 
Josia om zijn tomeloze inzet en toewijding. “Bijzonder 
hoor dat zo’n jonge kerel hier iedere week komt en 
een steentje bijdraagt” is een van de opmerkingen, die 
klinkt op de gang, tijdens een wandeling van de twee 
op weg naar buiten om een luchtje te scheppen. 

Sinds vijf maanden komt Josia steevast iedere woens-
dagmiddag om 12.30 uur speciaal voor Christine
Hoencamp naar Hof van Batenstein. “We praten eerst 
altijd even kort bij. We bespreken het boodschappen-
lijstje en gaan dan shoppen op de markt of de Voorstraat 
in Vianen”, aldus Josia. Hij woont nog thuis bij zijn 
ouders samen met zijn broertje. Na zijn vooropleiding 
is hij gestart met een mbo-opleiding Social Work. 
Helaas kon hij niet helemaal zijn draai vinden en heeft 
de keuze gemaakt om te stoppen. Josia: “Een moei-
lijke keuze, maar het is beter voor mij. Ik wil nu graag 
meer ervaring opdoen in de praktijk.” 

Samen 
op pad
Jong en oud gaan heel goed samen. 
Dat bewijzen vrijwilliger Josia Plevier 
en bewoonster Christine Hoencamp. 
Iedere week gaan ze samen op pad!

Tijdens het interview maakt hij een rustige en serieuze 
indruk. Hij denkt na over wat hij wil zeggen: “Ik houd 
van psychologie en filosofie. Ik denk graag na over het 
leven, maar wil ook andere mensen helpen.” 

Josia heeft zelf al de nodige uitdagingen ervaren en 
een tijdje in de put gezeten. Zo heeft hij de keuze 
gemaakt om zich los te maken van zijn religieuze 
achtergrond, maar ook het reguliere schoolsysteem 
bezorgde hem een zwaar gevoel: “Ik voelde me 
vastzitten in een systeem en zag geen uitweg. Ik 
heb me eenzaam gevoeld en hulp gezocht. Na veel 
stappen vond ik uiteindelijk steun bij iemand op mijn 
stageadres. Deze gesprekken hebben mijn leven 
veranderd.”  Nu wil hij graag ook iets voor andere 
mensen betekenen. Via handjehelpen.nl komt hij 
terecht bij ZorgSpectrum. Na een kennismaking met 
een vrijwilligerscoördinator wordt hij gekoppeld aan 
Christine Hoencamp en dat blijkt een gouden match. 
Josia: “Ik weet hoe belangrijk het is dat iemand er voor 
je is en naar je luistert. Iemand die met je meedenkt en 
je helpt met een oplossing.” 

Christine is inderdaad geholpen en blij met de 
bezoekjes van Josia. “Ik heb zoveel respect voor 
Josia. Voor wat hij doet op zijn leeftijd. Ik kom niet 
meer zoveel buiten, maar met Josia altijd nog wel. En 
ik houd van shoppen. We doen ook altijd een lekker 
gebakje of ijsje. Samen tijd doorbrengen is fijn”, vertelt 
Christine Hoencamp vol trots terwijl haar kat van 18 
jaar rondjes om haar heen krult. Christine woont in een 
appartement in Hof van Batenstein en zit er, ondanks 
een hartinfarct, meerdere CVA’s en longemfyseem, 
nog monter bij. Op de dag van het interview zelf zit ze 
even wat minder in haar vel, maar het bezoekje van 
Josia geeft haar energie en tovert een glimlach op 
haar gezicht. 

Josia: “Ik voel een connectie met haar en wil graag 
betekenis geven aan haar dag. En door samen tijd 
door te brengen kan ik iets voor haar betekenen.” Ook 
al begrijpen zijn vrienden hem niet echt, is het voor 
hem heel duidelijk waarom hij dit wil en doet. Het voelt 
voor hem als een roeping. Dat hij zich verantwoordelijk 
voelt, blijkt ook wanneer we voor de foto een plekje 
buiten zoeken. Omdat Christine zich minder lekker 
voelt vandaag, staat hij erop dat we maar een klein 
stukje lopen. 

Op de vraag wat hij er zelf uit haalt antwoordt hij: 
“Het doet mij goed om er voor anderen te kunnen 
zijn. En ik leer ook veel. Ik leer flexibel in te spelen op 
situaties en ook duidelijk te communiceren.” Josia 
neemt het vrijwilligerswerk serieus. Hij volgt de laatste 
ontwikkelingen binnen ZorgSpectrum op de voet in de 
nieuwe app voor vrijwilligers. “Misschien zie ik nog wel 
een mooie carrièrekans voorbij komen”, lacht Josia.  
Voorlopig combineert hij het vrijwilligerswerk met een 
parttimebaan bij een schoonmaakbedrijf. En in zijn 
vrije tijd leest hij veel en doet hij vier keer per week aan 
krachttraining. Josia: “Zo blijven mijn hoofd, hart en lijf 
met elkaar verbonden!”

Wil jij ook vrijwilliger worden bij ZorgSpectrum? 
Of ben je benieuwd wat er allemaal mogelijk is? 
Stuur dan een mailtje naar een van de vrijwilligers-
coördinatoren. 

Voor mailadressen en meer info check de website 
www.werkenbijzorgspectrum.nl 
(klik op ‘Vrijwilligers’). 
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“Vandaag gaan we pizza maken!”, roept Susanne 
opgewekt tegen Peter en Richard, terwijl Ida net 
een bakje champignons op tafel neerzet. Susanne 
en Ida werken allebei als Begeleider Dagcentrum. 
Peter (56) en Richard (60), allebei cliënt, zitten met 
vijf andere cliënten aan tafel die vol ligt met snij-
planken, kommetjes en een kleurrijk ensemble aan 
groentes. Beide mannen komen al een aantal jaar 
naar het dagcentrum. “Ik vind het fijn om hier te
zijn. We lachen samen en wisselen ook ervaringen 
uit”, zegt Richard terwijl hij een pizzabodem belegt 
met tomatensaus. Peter beaamt het en snijdt 
ondertussen in rap tempo de groene paprika in 
kleine blokjes. Richard: “Ze hebben écht oog voor je. 

Samen koken

Op het dagcentrum van de afdeling Jonge 
Mensen met Dementie (JMD) in Het Haltna 
Huis in Houten wordt iedere dag samen 
gekookt! Tijdens de kookactiviteit bereiden 
cliënten samen iets extra’s voor bij de lunch.

Beeld:

Ze begeleiden je en ze laten je ook je gang gaan. 
Ik voel me vrij zoals ik me thuis ook voel”. In de 
tussentijd schieten Ida en Susanne er tussendoor 
om de geraspte kaas, Italiaanse kruiden en een 
nieuwe bakplaat met deeg aan te reiken. “Voor de 
bezoekers van het dagcentrum is het samen koken 
een belangrijk onderdeel van de dag. Het is goed 
dat de kookvaardigheid wordt onderhouden. Ook is 
het goed dat er wordt samengewerkt en het zorgt 
voor saamhorigheid. En bij de lunch? Dan regent 
het altijd complimenten”, laat Ida weten. Inmiddels 
zijn er drie mooie pizza’s gemaakt die richting de 
oven gaan. En de groep maakt zich klaar voor een 
wandeling buiten.  
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Samen
met

familie
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Familie, vrienden en andere naasten hebben een 
belangrijke plek in ons leven. Dat verandert niet op 
het moment dat we zorg nodig hebben. Integen-
deel, zodra er sprake is van (gedeeltelijke) afhanke-
lijkheid om op een fijne en veilige manier te kunnen 
leven, worden die banden alleen maar belangrijker.

Het aantal zorgbehoevende ouderen neemt toe en 
er is naar verhouding steeds minder zorgpersoneel. 
De zorg kan dit niet alleen oplossen; het vraagt een 
andere houding van de gehele maatschappij. De 
kwetsbare medemens volledig ontzorgen is niet 
meer realistisch en bovendien vaak niet wenselijk. 
Veel cliënten geven aan dat ze zoveel mogelijk 
zelfstandig willen blijven doen. Het is daarom 
belangrijk dat we de beweging maken van zorgen 
voor (zorg uit handen nemen) naar zorgen dat 
(zelfredzaamheid stimuleren). We noemen deze 
beweging ‘reablement’. Het idee is dat mensen 
leven op de manier die zij prettig vinden en dat zij 
zo lang mogelijk onafhankelijk blijven van professi-
onele zorg. Zo blijft professionele zorg beschikbaar 
voor wie dat nodig heeft.

Betrekken bij de zorg
Deze verandering is alleen mogelijk als we met 
elkaar samenwerken. Familie heeft hierin een 
onmisbare rol. Familieleden zijn al lange tijd 
betrokken bij het leven van de cliënt en kennen 
hem of haar daardoor goed. We gaan daarom 
graag in gesprek met hen over wat ze kunnen doen 

voor hun naasten. Deze veranderende rol kan ook 
voor mantelzorgers wennen zijn. De formele zorg 
(zorgprofessionals) en informele zorg (naasten) 
zullen hierin met elkaar een nieuwe balans moeten 
vinden. Bij de informele zorg denken we bijvoor-
beeld aan: samen activiteiten ondernemen, helpen 
met de administratie of ondersteunen bij dagelijkse 
verzorging. Hoe het een en ander precies vorm 
krijgt, verschilt per persoon en situatie. 

Op de volgende pagina’s delen drie mantelzorgers 
hoe zij betrokken zijn bij de zorg voor hun naaste.

Hoe zorgen we ervoor dat we nu én in de toekomst 
goede zorg- en dienstverlening kunnen blijven 
bieden? Samenwerken met familie is een deel van 
het antwoord op deze vraag.

Familie is 
onmisbaar 
in de zorg

Onderzoek naar 
overbelasting bij 
mantelzorgers
Verpleegkundigen Candy van Zijl en Patricia de Bie hebben 
onderzoek gedaan naar overbelasting bij mantelzorgers op de 
geriatrische revalidatie. In totaal deden er 45 mantelzorgers, 
verdeeld over twee locaties van ZorgSpectrum, mee aan het 
onderzoek. Hieruit is gebleken dat meer dan de helft (51 procent) 
van de mantelzorgers overbelast was. In de situaties dat er 
sprake was van overbelasting, werd veelal maatschappelijk werk 
ingeschakeld om mantelzorgers tips en adviezen te geven.

“Als familie 
zorgen we ervoor 

dat er elke dag 
iemand op 

bezoek komt”

Dochter Jeannette en 
mevrouw Kromwijk
“Tot haar 87e heeft mijn moeder volledig zelf-
standig gewoond. Daarna is ze verhuisd naar een 
zelfstandig wonen appartement in woonzorgcen-
trum Mariënstein in IJsselstein. Twee jaar geleden 
verloor ze die zelfstandigheid door een herseninfarct. 
Tijdens haar revalidatietraject in ZorgSpectrum 
locatie De Geinsche Hof in Nieuwegein werd al snel 
duidelijk dat teruggaan naar Mariënstein niet meer 
mogelijk was. We zijn toen via een bericht in de 
krant bij De Kuifmees uitgekomen. We hebben veel 
geluk gehad dat hier plek was voor mijn moeder.

De afstand is voor mij ideaal. Ik ben er met tien 
minuten fietsen. Samen met mijn zus, broer en 
schoonzus proberen we ervoor te zorgen dat er elke 
dag iemand op bezoek komt bij mijn moeder. Ze laat 
heel regelmatig blijken hoe dankbaar ze is dat we dit 
doen. Mijn moeder is een echt mensen-mens en heeft 
graag aanspraak. Voor haar herseninfarct was ze heel 
actief. Bridgen, zingen, toneelspelen, wandelen… ze 
was altijd bezig. Nu is ze de regie over haarzelf kwijt 
en is ze afhankelijk van iedereen die haar helpt. Maar 
dat betekent niet dat ze stil zit. Hier op De Kuifmees 
pakt ze alles aan wat wordt aangeboden: bijvoorbeeld 
naar de kerk gaan, breien, koekjes bakken en sporten. 

Als ik op bezoek kom, dan praten we met elkaar over 
vroeger, doen we een potje kaarten of een spelletje 
rummikub. Met mooi weer gaan we wandelen en mijn 
zus gaat vaak met haar fietsen op de duofiets. Ook is 
ze goede vriendinnen met haar buurvrouw Truus, aan 
wie ze veel steun heeft.

Mijn moeder is heel lief en krijgt daardoor ook veel 
liefde van anderen. Ik besef dat we daar veel geluk 
mee hebben. Na een herseninfarct had dat zomaar 
anders kunnen zijn. We hebben ook nooit strijd gehad 
met elkaar. Mijn moeder accepteert het leven zoals het 
komt en vertrouwt erop dat we als familie kiezen wat 
het beste is voor haar. Ze heeft een heel mooi leven 
gehad. Alles bij elkaar maakt dat we goed kunnen 
omgaan met de situatie.

Natuurlijk is het niet altijd makkelijk. Ik heb bijvoor-
beeld wel zorgen over de nacht. Laatst was mijn 
moeder gevallen en ze weet dan niet de alarmknop op 
haar armband te activeren. Dit soort dingen kunnen we  
gelukkig met het zorgteam goed bespreekbaar maken. 
Ook is ze bij het weggaan van familie vaak in paniek, 
omdat ze dan niet weet wie voor haar gaat zorgen. 
Het zorgteam pakt dit goed op en helpt haar waar 
nodig. Daar zijn we erg blij mee. Ze zijn erg lief voor 
mijn moeder. Het is een fijne plek met een gezellige en 
gemoedelijke sfeer.”
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“Ik doe het 
met liefde, maar 

mantelzorgen 
is heel 

vermoeiend”

“Het is fijn 
dat we hier 
kunnen doen 
wat we thuis 
gewend zijn.”

Echtgenote Ria en Bob
Ria (77) is mantelzorger voor haar man Bob (83). 
Hij gaat drie keer per week naar de intensieve 
zorg dagbehandeling in ZorgSpectrum locatie De 
Geinsche Hof in Nieuwegein.

Zo’n 4,5 jaar geleden kreeg Bob de diagnose ziekte 
van Parkinson. Vlak daarna besloten hij en zijn vrouw 
Ria te verhuizen van De Meern naar een gelijkvloers 
appartement in Nieuwegein, vlakbij hun zoon.

Ria: “De eerste jaren van de ziekte ging het nog best 
goed, maar sinds een val in april 2022 gaat hij hard 
achteruit. We weten nu inmiddels ook dat Bob 
vasculaire Parkinsonisme heeft.”

Bob: “Ik heb onder meer veel last van stijfheid. De 
ziekte beperkt me heel erg.”

Op maandag, woensdag en vrijdag gaat Bob naar 
de Intensieve Zorg Groep van het dagcentrum in De 
Geinsche Hof.

Bob: “Op woensdag en vrijdag krijg ik daar ook fysio-
therapie. In verband met de ziekte is het namelijk heel 
raadzaam om te bewegen. Ik heb het naar mijn zin op 
de dagbehandeling en ben heel tevreden met de zorg. 
Het zijn allemaal aardige en kundige mensen.”

Ria: “Voor mij is het ook heel fijn dat hij naar de dagbe-
handeling gaat. Zo heb ik een beetje tijd voor mezelf. 
Als hij thuis is, kan ik wel even boodschappen doen, 
maar ik kan niet langer dan een halfuur wegblijven. Ik 
kan niet ergens op visite gaan.”

Echtgenote Marijke en 
Richard Somers
Marijke Somers (75) is mantelzorger van haar 
man Richard Somers (79). Richard revalideert op 
de herstelafdeling van ZorgSpectrum in het 
St. Antonius ziekenhuis in Nieuwegein. Marijke 
is hier elke dag.

Richard: “Ik ben hier vanwege een gebroken heup. 
Eerst heb ik een week in het ziekenhuis gelegen en 
daarna ben ik op deze revalidatieafdeling terechtge-
komen. Ik ben hier nu 12 dagen.”

Marijke: “Ik kom hier elke dag vanaf kwart voor 10 
in de ochtend en ga ’s avonds rond half 8 weer naar 
huis. Ik help met douchen en met de dialyse. Mijn man 
is sinds vier jaar dialysepatiënt. Vanwege nierfalen 
moet hij vier keer per dag dialyseren. Twee keer per 
dag wordt dat gedaan door de dialyseafdeling van het 
ziekenhuis en twee keer per dag doe ik het. Althans, het 
dialyseren doet mijn man zelf. Ik zet alleen de spullen 
klaar. Door diabetes heeft hij een vervormde voet waar 
hij niet goed op kan staan en daardoor heeft hij hulp 
nodig bij sommige activiteiten.”

Naast de dagbehandeling komt elke ochtend en avond 
de thuiszorg. De rest van de zorg komt op Ria neer.  

Ria: “Bob heeft overal hulp bij nodig. Hij kan bijvoor-
beeld niet zelf opstaan uit zijn stoel, ik smeer zijn 
boterhammen, help met drinken en met naar het toilet 
gaan. En ook ’s nachts word ik regelmatig wakker 
gemaakt omdat hij niet kan slapen. Als hij is gevallen, 
bel ik onze zoon om te helpen. Ik krijg hem namelijk 
niet in m’n eentje overeind. Ik ben dag en nacht bezig. 
Ik doe het met liefde, maar ik merk wel aan mijn 
lichaam dat ik heel moe ben. Mantelzorger zijn vergt 
de nodige inspanning. De dagen dat Bob op de dagbe-
handeling is, heb ik vaak nodig om bij te tanken.”

Bob: “Die afhankelijkheid maakt me soms kwaad. Ik 
heb het gevoel dat ik word geleefd.”

Ondanks alle moeilijkheden proberen Bob en Ria nog 
wel leuke dingen met elkaar te blijven doen.

Ria: “Met mooi weer gaan we een stukje wandelen. 
Achter de rollator kan Bob nog ongeveer 2 kilometer 
lopen. Ook gaan we wel eens een dagje weg met onze 
zoon, schoondochter en kleinkinderen of met mijn 
zusje en zwager.”

Richard: “Het afgelopen jaar is heel naar geweest. 
Eerst die voet en later kreeg ik slokdarmklachten. Ik 
kon niet meer eten en drinken. Na maanden onderzoek 
werd eindelijk de oorzaak gevonden. Het bleek een 
platte poliep te zijn die mijn slokdarm van mijn maag 
afsloot. Hiervoor ben ik geopereerd.”

Marijke: “Daarnaast heeft hij nog gordelroos gehad 
en is hij een paar keer gevallen. In eerste instantie 
dachten artsen dat er niet zoveel aan de hand was, 
maar na vier weken bleek het toch een gebroken heup 
te zijn.”

Richard: “De breuk was heel moeilijk te zien op de 
foto’s, dus ik neem de artsen niets kwalijk. Maar ik heb 
wel veel pijn gehad. Ook nu doet mijn hele been zeer. 
Ik krijg vier keer in de week fysiotherapie en ga op de 
andere dagen zelf aan de slag met de oefeningen. Wat 
ik leer op vrijdag, daar ga ik in het weekend mee aan de 
slag. Ik oefen veel zodat ik hopelijk snel naar huis kan.”

Marijke: “De ondersteuning die ik hier bied, gaf ik thuis 
ook al. Het is fijn dat we hier kunnen doen wat we 
gewend zijn. Ik denk ook dat dit het herstel bevordert. 
Natuurlijk is het een behoorlijke hap uit mijn dag, maar 
dat vind ik niet erg. Maar het is heerlijk om hem straks 
weer thuis te hebben. Er zijn nog wel wat aanpas-
singen in huis nodig en misschien moet hij tijdelijk 
in een rolstoel, maar dat horen we dan wel. We zijn 
allebei vrij nuchter.”
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De zorg is in beweging en daardoor ook de wijze 
waarop we de medezeggenschap vanuit cliënten 
willen vormgeven. ZorgSpectrum vindt het belangrijk 
dat deze medezeggenschap goed is geregeld. Daarom 
vinden er veranderingen plaats. 

Waarom zijn veranderingen wenselijk? 
Tot voor kort was de medezeggenschap vormgegeven aan de 
hand van de structuur van de organisatie. Met drie deelraden 
voor de bedrijfseenheden (Nieuw thuis, Tijdelijk bij ons en Bij 
u thuis) die met de betreffende directeur overlegden over de 
zorg- en dienstverlening. In sommige locaties zijn er verschil-
lende bedrijfseenheden aanwezig, waardoor er vanuit de 
verschillende deelraden contact was met de ‘eigen’ directeur 
over hetzelfde onderwerp. Bijvoorbeeld over facilitaire voor-
zieningen. Daarnaast was er een centrale cliëntenraad met 
een afvaardiging van de drie deelraden en een onafhankelijk 
voorzitter. Deze raad overlegde met de raad van bestuur en 
gaf (on)gevraagd advies of instemming over beleid dat voor 
alle bedrijfseenheden van toepassing was. Eind 2022 zijn de 
leden van alle raden en het directieteam met elkaar in gesprek 
gegaan of deze werkwijze efficiënter en beter zou kunnen. 
En zo ontstond het idee om met één cliëntenraad voor heel 
ZorgSpectrum te gaan werken. We nemen een jaar de tijd om 
samen tot een nieuwe werkwijze te komen om medezeggen-
schap en inspraak beter vorm te geven.
Dat betekent niet alleen een verandering voor de cliëntenraad, 
maar ook voor de organisatie. We gaan kijken hoe we de 
afstemming tussen de cliëntenraad en de managers op de 
locaties efficiënter en effectiever vorm kunnen geven. Daar-
naast kijken we hoe de cliëntenraad de achterban op locaties 
én in de wijk nog beter kan raadplegen. 

Wat verandert er? 
Sinds 1 juli 2023 hebben we één cliëntenraad bij ZorgSpec-
trum. Er zijn geen deelraden meer voor de bedrijfseenheden. 
Het komende jaar worden de stappen die hiervoor nodig zijn, 
verder uitgewerkt. De cliëntenraad gaat afspreken welke leden 
van de raad welke locaties vertegenwoordigen. Als dit bekend 
is gaan deze leden in gesprek met de managers van de 
betreffende locatie hoe medezeggenschap met elkaar wordt 
vormgegeven. Ook vindt er afstemming plaats op welke wijze 
cliënten worden geïnformeerd over de stand van zaken binnen 
de cliëntenraad. 
De locaties waar managers van meerdere bedrijfseenheden 
werken hebben een locatieoverleg waarbij de cliëntenraad kan 
aansluiten zodat zij samen kunnen kijken hoe zeggenschap 
voor de verschillende doelgroepen vormgegeven wordt en bij 
welke activiteiten de cliëntenraad aansluit.
Dit proces wordt aankomend jaar begeleid door Lena Hillenga, 
vertegenwoordiger van het LSR (Landelijke Steunpunt Mede-
zeggenschap). Elke twee maanden heeft de cliëntenraad 
overleg met de raad van bestuur waarin we evalueren of we 
de goede kant op gaan, of er knelpunten zijn en zo ja, hoe we 
deze het beste kunnen oplossen. 

Het belang van medezeggenschap 
Bestuurder Marco van Reenen vindt het van essentieel belang 
dat medezeggenschap en inspraak van cliënten binnen 
ZorgSpectrum een prominente plek blijft krijgen. “Ik ben er 
trots op dat we met elkaar, als directie en cliëntenraad, in 
gesprek zijn gegaan om te komen tot een beter passende 
vorm van medezeggenschap en verbetering van inspraak van 
cliënten. Waarbij een goede samenwerking en respect voor 
elkaars verantwoordelijkheid voorop staan.”

Interim-voorzitter van de Cliëntenraad Nicole de 
Koning vindt het belangrijk te luisteren naar cliënten 
en hun familie. Nicole: “Dat is van belang voor 
(kwetsbare) mensen. Zowel voor mensen die in een 
zorginstelling wonen als voor mensen die thuis zorg 
ontvangen. Dat daar nu actief aandacht voor is vanuit 
één sterke cliëntenraad samen met bestuur en directie 
van ZorgSpectrum, vind ik mooi. Het is goed om hier 
samen aan verder te werken. Het is een gezamenlijk 
streven van de cliëntenraad en ZorgSpectrum om 
cliënten een stem te geven en ervoor te zorgen dat zij 
en hun verwanten zich gehoord voelen”.

Interesse?
Heeft u interesse om lid te worden of deel te nemen 
aan een van de (tijdelijke) taakgroepen, als cliënt, 
familielid of vanuit maatschappelijke betrok-
kenheid? Dan nodigen wij u van harte uit om te 
ervaren of het werk van de cliëntenraad iets voor 
u is. Zo kunt u de belangen behartigen van alle 
cliënten/bewoners van ZorgSpectrum. De Centrale 
Cliëntenraad is bereikbaar via het mailadres 
cliëntenraad.zorgspectrum@zorgspectrum.nl

Wat is het verschil tussen 
zeggenschap, inspraak 
en medezeggenschap?
• Cliënten hebben zeggenschap over wat zij

belangrijk vinden en kunnen daarover zelf
beslissen. Voorbeeld: goedkeuren van het
zorgleefplan/behandelplan en deelnemen aan
multidisciplinair overleg als cliënten bij
ZorgSpectrum wonen. 

• Cliënten hebben inspraak over wat hun wensen
en meningen zijn over onderwerpen die 
belangrijk zijn in het dagelijks leven. 

• De medezeggenschap wordt vormgegeven door
 een cliëntenraad die opkomt voor de gezamen-
lijke wensen en belangen van cliënten die zorg 
ontvangen van ZorgSpectrum.

GAANSAMEN
VOOR

MEDE
ZEGGEN

SCHAP

Het streven is cliënten 
een stem geven en ervoor  
zorgen dat zij en hun 
verwanten zich gehoord 
voelen. 

Nicole, 
voorzitter a.i. Cliëntenraad ZorgSpectrum
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IN JE 
LEVENSKRACHT 
STAAN
Waar haal je kracht uit om het 
leven sturing mee te geven? 
In dit tweeluik de verhalen 
van verpleegkundig specialist 
Hanneke Bos (36) en cliënt 
Dirk Helmig (81). Beiden hechten 
veel waarde aan vitaliteit. Vitaliteit 
betekent ook wel levenskracht. 
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Hanneke Bos
“Ik zie mijzelf niet als boegbeeld van vitaliteit. Het 
vinden van de juiste balans in een volle week met 
werken, mijn gezin en een sociaal leven is best 
uitdagend”, reageert Hanneke op de opmerking dat 
ze overkomt als één bonk energie. Het interview vindt 
online plaats en ondanks het beeldscherm spat de 
energie bij Hanneke ervan af. Een grote brede glimlach 
en twee stralende ogen zetten dat kracht bij. Hanneke 
werkt nu een dik jaar bij ZorgSpectrum als verpleeg-
kundig specialist. Een intensieve parttimebaan met 
veel verantwoordelijkheid en afwisseling, waardoor 
ze veel ballen in de lucht moet houden. Thuis heeft ze 
drie kinderen en een man, ook met een veeleisende 
job. Hanneke: “Ik wil mij fit blijven voelen, zowel fysiek 
als mentaal als emotioneel. De ene dag voel ik mij 
fitter dan de andere, maar ik ga er wel altijd voor. Mij 
helpt het om na een dag werken even te schrijven 
in mijn boekje. Ik schrijf mijn to-do’s op en overige 
belangrijke zaken. Zo maak ik mijn hoofd leeg en houd 
ik overzicht.” Ook maakt Hanneke haar hoofd leeg door 
te hardlopen en in de winter te schaatsen. “Dat zijn 
echt van die momenten dat ik met niks anders bezig 
kan zijn! En goed slapen en gezond eten helpt ook. 

Dirk Helmig
Dirk straalt wanneer we hem spreken tijdens dit 
interview. Zijn ogen hebben iets ontwapenends. Als 
je hem langer aankijkt word je bevangen door een 
aanstekelijke pret, maar zijn ogen verklappen ook een 
rijk leven met lief en zeker ook leed. 
Met 81 jaren op de teller woont Dirk Helmig sinds 
kort in De Plataan. De laatste tijd krijgt hij het flink 
voor de kiezen en zit het qua gezondheid niet mee. 
Desondanks laat hij zich niet uit het veld slaan. Hij 
wil – ondanks de nodige uitdagingen – zich vitaal 
blijven voelen. “Ik heb geen potje vitaliteit staan 
waar ik alles uit put, maar ik wil mij wel goed blijven 
voelen”, zegt Dirk. Zo’n vier keer per week zit hij op 
de hometrainer en twee keer per week maakt hij 
samen met vrijwilliger Ingrid een wandeling in zijn 
geliefde Vianen. “En vanaf september ga ik ook weer 
zwemmen!” Een activiteit die Dirk pas later in zijn leven 
heeft opgepakt. Iedere werkdag voor het werken ging 
hij anderhalf uur zwemmen. “Even mijn hoofd leeg 
maken en ontspannen de dag beginnen!”, aldus Dirk. 
De altijd drukke en reislustige Dirk heeft een mooie 
carrière in de horecabranche achter de rug. Hij heeft, 
samen met zijn vrouw Anneke, veel van de wereld 
gezien. Voor werk moest hij vaak naar het buitenland. 
Vandaag de dag ziet zijn leven er heel anders uit. Dat 
is nog steeds wel even wennen voor hem, maar hij 
put nu juist ook veel energie uit rust en bezinning. 
Dirk: “Het hoort erbij. En ik blijf doen wat ik kan doen.” 
Naast de nodige dagelijkse beweging geniet hij van de 
momenten samen met zijn vrouw. Ook belt hij graag 

Ik voel dan veel meer veerkracht.” Hanneke is opgegroeid 
in een dorp met veel groen. Ook al is ze verknocht aan 
haar huidige woonplaats ‘de stad Utrecht’ zoekt ze nog 
met regelmaat de natuur op voor wat ontspanning.
Hanneke: “We leven in een drukke tijd, waarin we veel 
prikkels op ons af krijgen. Ik hoor ook genoeg verhalen om 
mij heen van mensen die het even zwaar hebben. Het is 
belangrijk om goed voor jezelf te zorgen, plezier en geluk 
te ervaren en steun bij elkaar te vinden.” Volgens Hanneke 
draait het – hoe cliché het volgens haar zelf ook klinkt – 
allemaal om de balans: “En daar hoort ook een ‘cheatday’ 
bij. Een dag die nogal helemaal openligt. En dan zien we 
wel wat we gaan doen.” 

met zijn broer. Op de vraag wat zijn hobby’s zijn, lichten 
zijn ogen extra op. Vol passie vertelt Dirk over zijn 
interesse voor design, literatuur en muziek. Tijdens het 
vertellen schiet hij op uit zijn stoel en pakt een cd van 
Boudewijn de Groot en zet hem op. In stilte luisteren 
we samen naar het nummer ‘Kinderballade’. Dirk 
geniet overduidelijk en zijn ogen maken een reis door 
een ver en lang verleden. Het zijn herinneringen waar 
hij overduidelijk energie uit haalt. De ene keer met een 
lach en de andere keer met een traan. Nadien vertelt 
Dirk: “Elk woord is een juweeltje. Het zijn prachtig 
gekozen woorden.”

“Ik blijf doen 
wat ik 
kan doen”

“Het draait 
allemaal
om balans”

“Wij vinden het verdrietig u te melden dat meneer Helmig 
vlak na het interview is overleden. Zijn familie heeft 
toestemming gegeven voor plaatsing van het interview. 
Namens alle medewerkers van ZorgSpectrum wensen 
wij de familie veel sterkte.”

21



22 23

“Ik ben begonnen als verzorgende bij 
ZorgSpectrum locaties Het Haltna Huis en 
Het Houtens Erf in Houten. Na een aantal 
jaar heb ik de overstap gemaakt naar de 
dagcentra. In eerste instantie op de soma-
tiek dagbehandeling en later ook op de 
Parkinson dagbehandeling. Hier heb ik 12,5 
jaar gewerkt. Interesse voor de doelgroep 
was er dus al lange tijd.”

EEN DAG MET...
Desiree Potters (53) begon 20 jaar geleden met 
werken bij ZorgSpectrum. Sinds 1 augustus 2022 
is ze Parkinson verpleegkundige. In deze ‘Dag 
met’ vertelt Desiree wat deze, voor ZorgSpectrum 
nieuwe, functie inhoudt.

Desiree
Potters

08:30

08:45
13:00

Mijn werkdag begint 
met het lezen van 
rapportages van 

cliënten.

Het is tijd voor 
administratief werk. 

Omdat ik bij ZorgSpectrum 
de eerste ben met deze 
functie moeten er veel 

praktische dingen 
uitgezocht worden.

In de middag ga ik op huisbezoek 
bij een cliënt. We praten een uur 
met elkaar over hoe het gaat. Na 

afloop werk ik het verslag gelijk uit 
en zet het ik in het dossier 

van de cliënt. Ik deel dit met de 
neuroloog, zodat die ook weet 

wat ik heb gezegd 
en gedaan.

De ziekte van Parkinson is een van de snelst groeiende hersen-
ziektes van Nederland. De verwachting is dat in 2040 het aantal 
mensen met Parkinson met 40 procent is gestegen. Desiree heeft 
het zorgaanbod bij ZorgSpectrum voor deze doelgroep de afge-
lopen jaren zien groeien. Toch ontbrak er iets… “We hadden al veel 
behandelaren die gespecialiseerd zijn in Parkinson, maar er was 
nog geen Parkinson verpleegkundige. Ik ben daarover in gesprek 
gegaan met de directie en uiteindelijk is besloten dat deze functie 
inderdaad een waardevolle toevoeging zou zijn. Ik heb toen eerst 
een opleiding tot verpleegkundige gevolgd en heb me daarna 
gespecialiseerd in de ziekte van Parkinson. Sinds augustus vorig 
jaar ben ik officieel Parkinson verpleegkundige.”

“Als Parkinson verpleegkundige heb ik een spilfunctie. 
Ik ben tussenpersoon tussen de neuroloog en de 
cliënt. Ik voer gesprekken met cliënten over de 
problemen waar ze tegenaan lopen en kan hen de weg 
wijzen naar de juiste hulp. Ook kan ik verwijzen naar 
een behandelaar, zoals een ergotherapeut, logopedist, 
diëtist of fysiotherapeut. Onlangs had ik bijvoorbeeld 
een cliënt met houdingsproblemen. Zij zat regelmatig 
met haar neus op haar knieën en kon dan haar rug 
niet meer recht krijgen. Ze krijgt daar nu fysiotherapie 
voor.”

Desiree werkt 20,5 uur per week voor ZorgSpectrum en 
10 uur per week voor het St. Antonius ziekenhuis. “Ik werk 
met cliënten die thuis wonen. Ik ga bijvoorbeeld op huisbe-
zoek om met hen en hun naasten te praten over hoe het 
gaat. Het is vooral bedoeld voor mensen die niet meer 
naar het ziekenhuis kunnen komen, omdat het lichamelijk 
te slecht gaat. Andere patiënten zie ik op de polikliniek 
neurologie in het ziekenhuis, waar ik twee ochtenden in de 
week ben. Daarnaast ben ik één keer in het halfjaar op de 
Parkinson dagbehandeling om daar met cliënten te praten 
en hun vragen te beantwoorden.”

In haar functie werkt Desiree veel 
samen met andere zorgmedewerkers 
en behandelaren, zowel van binnen 
als van buiten ZorgSpectrum. Ze kan 
onder meer vragen beantwoorden 
over de ziekte en adviezen geven over 
medicatie. “Ook geef ik klinische lessen 
aan collega’s over hoe je omgaat met 
mensen die de ziekte van Parkinson 
hebben. De zorg vraagt specifieke 
kennis en kunde. Parkinson is een 
complexe ziekte. Lichamelijke verande-
ringen zie je, maar er gebeurt ook heel 
veel in het hoofd. En iedereen is anders.” 

09:30
Ik bel deze ochtend een aantal 
cliënten om een huisbezoek in 

te plannen. Ook heb ik 
telefonisch overleg met een 
arts over een bewoner die, 

ondanks zijn medicatie, heel 
moeilijk op gang komt in 

de ochtend.12:30
Rond half 1 

neem ik even tijd om 
te lunchen.
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ONTWIKKELINGEN 
RAAD VAN BESTUUR 

Aan het begin van het jaar lieten wij u weten dat Marco 
van Reenen de functie van Raad van Bestuur tijdelijk 
zou invullen. Na overleg met de medezeggenschaps-
raden, het directieteam en na afstemming met Marco, 
is zijn interim-periode per 1 juli 2023 omgezet naar 
een vaste benoeming. Eerder was al besloten dat 
ZorgSpectrum overgaat naar een tweehoofdig Raad 
van Bestuur. Dit betekent dat er een functieprofiel 
voor een tweede bestuurder is opgesteld en dat de 
vacature hiervoor is opgestart. 

HANS PRUIM 
NIEUWE DIRECTEUR ICT
We zijn verheugd dat we uit eigen geledingen per juni 
2023 een directeur I&I (Informatievoorziening en ICT) 
hebben aangesteld. We zijn heel blij met de benoeming 
van Hans Pruim en wensen hem veel plezier en succes. 

BOUW LOCATIE HOEF EN HAAG 

Op 19 juni 2023 vond de eerste steenlegging plaats van 
het nieuwe woonzorgcomplex in het dorp Hoef en Haag 
(Vijfheerenlanden). We vierden dit samen met woningcorporatie
LEKSTEDEwonen en bouwmaatschappij Reinbouw B.V.  
Op het bouwterrein aan de Hagesteinsestraat komen 48 
zorgappartementen voor cliënten van ZorgSpectrum en 
23 appartementen voor huurders van LEKSTEDEwonen. 

Meer weten? Op de website www.zorgspectrum.nl vindt u 
informatie over de locatie, de voorwaarden van inschrijving 
en de wijze waarop u uw belangstelling kenbaar kunt maken. 

In het kort

“Het leukste aan mijn werk vind ik de omgang 
met  mensen. Parkinson is een rotziekte. Het 
geeft voldoening dat ik hen kan ondersteunen en 
begeleiden in het behouden van zoveel mogelijk 
levensvreugde.”

Voor mensen met Parkinson(isme), hun naasten 
en andere belangstellenden is er elke maand 
een Parkinson Café in Nieuwegein, waar Desiree 
bij aansluit. “Ik ontmoet hier veel cliënten en 
mantelzorgers. Het Parkinson Café is een plek om 
elkaar te ontmoeten en ervaringen uit te wisselen. 
Tijdens de gratis bijeenkomsten wordt informatie 
verstrekt over verschillende thema’s rondom 
Parkinson(isme).” 

14:30
Ik geef een klinische 
les aan collega’s over 

hoe je omgaat met 
mensen met 
Parkinson.

16:00
De rest van de middag besteed 
ik tijd aan regeldingen. Ik heb 
bijvoorbeeld overleg met een 
klantadviseur over een cliënt 

voor wie de Parkinson 
dagbehandeling mogelijk 

geschikt is.

17:00
Mijn werkdag zit 

er weer op. 



Betty Blom-Citteur (85 jaar) heeft COPD en last 
van hartritmestoornissen. Zij is daardoor snel 
vermoeid en benauwd. Ze krijgt intensieve zorg 
vanuit de wijkverpleging en vertelt in dit artikel 
hoe zij zoveel mogelijk haar zelfstandigheid 
behoudt.

“Ik woon sinds 7 jaar in Houten in een appartement 
vlakbij het stadhuis. Ik ben er direct gaan wonen, 
nadat ik revalideerde in het ziekenhuis en was 
dolblij dat ik een gelijkvloers appartement kreeg. 
Wonen doe ik hier met veel plezier.
Sinds ik hier woon, heb ik ondersteuning van 
de wijkverpleging. Ze helpen me dagelijks met 
wassen, aankleden en het aantrekken van steun-
kousen. Dat kost me te veel energie vanwege 
de hartritmestoornissen die ik heb en de COPD 
(vernauwing van de luchtwegen). Ik ben daardoor 
erg snel vermoeid en moet mijn krachten verdelen 
over de activiteiten van de dag. In de avond komt 
de wijkverpleging helpen met het uittrekken van de 
steunkousen. Alleen de zondag heb ik geen hulp. 
Dat wil ik zelf niet. Dan heb ik één dag waarop ik 
geen rekening hoef te houden met de tijd en mijn 
dagindeling. Het is prettig dat mijn gezondheid dat 
ook toelaat voor één dag in de week. 
Het is voor mij belangrijk dat ik zo zelfstandig 
mogelijk kan leven, al moet ik mijn energie 
verdelen. Als ik in het dorp boodschappen ga 
doen, dwing ik mijzelf om te wandelen, omdat 
beweging goed voor me is. Dat doe ik met tussen-
pozen; tussendoor rust ik uit op een muurtje of op 
mijn rollator. Maar daardoor kan ik zelf wel mijn 

Samen verder

boodschappen doen, uitkiezen wat ik eet en ben 
ik niet afhankelijk. Als ik wat meer boodschappen 
nodig heb, neem ik de scootmobiel. Voor anderen 
is het misschien moeilijk voor te stellen, maar 
boodschappen doen betekent voor mij dat ik, zodra 
ik thuiskom, mijn boodschappen opruim en dan 
direct op bed moet liggen om uit te rusten. De rest 
van mijn energie gebruik ik om te koken. Dat is wel 
lastig, omdat ik dan wat langer moet staan aan het 
aanrecht. Maar het lukt gelukkig nog steeds. 
Hoewel twee van mijn vier kinderen vlakbij wonen, 
wil ik zoveel mogelijk zelfstandig blijven. De regio-
taxi is ideaal. Deze gebruik ik voor het vervoer naar 
het ziekenhuis of de pijnpoli, voor een bezoek naar 
mijn zus of om naar mijn kinderen te gaan. 
Tijdens de nacht gebruik ik een CPAP apparaat. 
Hiermee krijg ik extra zuurstof binnen. Dat sluit 
ik zelf aan. Wat fijn is, is dat ik vaak dezelfde 
verpleegkundigen zie. In de vakantieperiodes 
wisselt dat wel iets meer. Daardoor ga je elkaar 
ook wat beter leren kennen en weten ze precies 
waar ik wel of geen hulp bij nodig heb.” 

“Het is voor mij belangrijk om zo 
zelfstandig mogelijk te kunnen leven”


